
                                                       Z   A   P   I   S   N   I   K 
 

sa 6. sjednice Općinskog vijeća Općine Brod Moravice 
održane dana 30. lipnja 2014. godine (ponedjeljak ) u 19,00 sati  

 u prostoriji Općine Brod Moravice (čitaonica) 
 
 
NAZOČNI: Branimir Svetličić, Ivan Crnković, Davor Delač, Igor Svažić, Vilim Klobučar,   
                    Milorad Kuzmanović 
 
ODSUTNI: Valter Crnković, Boris Delač, Branko Mamuzić 
 
                   Sjednici su nazočni, načelnik Dragutin Crnković, zamjenik načelnika Ivan Grgurić,  
te predstavnici JUO Ivan Jurković i Snježana Jurković koja vodi zapisnik. 
 
 
              Predsjednik Branimir Svetličić, pozdravlja nazočne i pita da li netko ima za postaviti 
vijećničko pitanje. Budući nije bilo vijećničkih pitanja predsjednik predlaže slijedeći  
 
                                  D  N  E  V  N  I     R  E  D: 
                             

1. Usvajanje zapisnika sa 5. sjednice Općinskog vijeća Općine Brod 
Moravice 

2. Odluka o usvajanju prijedloga Odluke o izmjeni Sporazuma o osnivanju 
Ustanove – Centar za brdsko-planinsku poljoprivredu Primorsko-
goranske županije 

3. Realizacija projekta pretovarne stanice Sović Laz 
4. Informacija o ukidanju Zakona o brdsko-planinskom području 
5. Informacija o ukidanju Programa Dnevni boravak i pomoć u kući 

starijim osobama na području Općine Brod Moravice  
6. Informacija o javnom pozivu za podnošenje prijedloga za dodjelu 

općinskih priznanja 
7. Komunalac-vodoopskrba i odvodnja d.o.o. Delnice – Obračun naknade 

za korištenje voda   
 
Dnevni red jednoglasno je usvojen, a za ovjerovitelje zapisnika izabrani su Ivan Crnković i 
Milorad Kuzmanović. 
               
Ad 1. 
          Zapisnik sa 5. sjednice Općinskog vijeća jednoglasno je usvojen.  
 
Ad 2. 
         Pojašnjenje prijedloga Odluke o izmjeni Sporazuma o osnivanju Ustanove dao je vijećnik 
Vilim Klobučar kao član iste, napomenuvši da se pristupilo promjeni naziva Centra za brdsko-
planinsku poljoprivredu stoga što su se spojili Centar za brdsko-planinsku poljoprivredu i Centar 
za priobalje, pa je stoga predložen novi naziv Centar za poljoprivredni i ruralni razvoj Primorsko-
goranske županije. 



 
           Na temelju članka 32. Statuta Općine Brod Moravice (" Službene novine" broj 30/09, 
35/09 i 16/13), Općinsko vijeće Općine Brod Moravice na sjednici održanoj 30. lipnja 2014. 
godine jednoglasno je donijelo 
 

O D L U K U 
o usvajanju izmjene Sporazuma o osnivanju Ustanove – Centra za brdsko planinsku 

poljoprivredu Primorsko-goranske županije. 
Predmetna Odluka prilaže se zapisniku i čine njegov sastavni dio. 
   

           
Ad 3. 
         Pojašnjenje ove točke dao je načelnik Dragutin Crnković naglasivši da se pretovarna stanica 
mora napraviti jer je to zakonska obveza. Otpad će se ubuduće sakupljati i sortirati na pretovarnoj 
stanici i iz njega će se dobivati sekundarne sirovine. Troškovi projekta vrlo su visoki iznose 
12.835.000,00 kuna, koje će se podijeliti između JLS sa područja Gorskog kotara koji su i 
suvlasnici poduzeća „Komunalac“ Delnice, ali će se u projekt pretovarne stanice uključiti i Grad 
Čabar i Grad Vrbovsko. Fond za energetsku učinkovitost RH trebao je participirati 80% troškova 
projekta, a ostalo goranske jedinice lokalne samouprave, a dio troškova trebali bi participirati 
dodatni izvori (PGŽ, HEP, Hrvatske vode, HC). Iznos koji bi trebala participirati Općina Brod 
Moravice unutar razdoblja od dvije godine je 122.839,20 kuna. Problem je što je u međuvremenu 
Fond promijenio model sufinanciranja s napomenom da će sufinancirati do 80% troškova 
projekta, što predstavlja poteškoću jer se ne zna točan iznos participacije od strane Fonda i u 
konačnici i točan iznos participacije za svaku jedinicu lokalne samouprave sa područja Gorskog 
kotara.  Također načelnik je dao informaciju i o postavljanju tzv. „zelenih otoka“ za sakupljanje 
otpada, postavljeni su u centru Brod Moravica, moraju se pronaći lokacije i na ostalim dijelovima 
Brod Moravica i u drugim naseljima Općine.  
U raspravi su sudjelovali vijećnici VIlim Klobučar koji je naglasio potrebu postavljanja tih 
„otoka“ na području Matike jer tamo stanuje velik broj ljudi, te vijećnik Milorad Kuzmanović sa 
pitanjem da li se „zeleni otoci“ postavljaju po ulicama ili to ovisi o broju stanovnika.  
Odgovorio je načelnik Dragutin Crnković napomenuvši da će se postavljati prema potrebama 
stanovništva, ali je glavni problem naći prikladno mjesto za postavljanje istih jer ih se ne smije 
postaviti na privatnu parcelu. 
 
 
Ad 4. 
          Informaciju o ukidanju Zakona o brdsko-planinskom području, odnosno području posebne 
državne skrb dao je načelnik Dragutin Crnković, naglasivši da se od 2015. godine ukidaju 
navedeni zakoni i da će to JLS s područja Gorskog kotara ostaviti bez znatnih sredstava pa je 
upitno kako će se financirati sve obveze koje jedinice imaju (dječji vrti ći, vatrogasci, socijalna 
davanja, održavanje komunalne infrastrukture). Najveći je problem što su po studiji Vlade RH 
sve goranske općine visoko razvijene ( po kriterijima broja stanovnika i broja nezaposlenih) pa 
takav dodatni zakon više nije potreban, dok će u isto vrijeme Zakon o otocima i dalje ostati na 
snazi. Napravljena je nova studija razvijenosti Gorskog kotara od strane Ekonomskog fakultete 
Rijeka, te se uz pomoć Župana Primorsko-goranske županije išlo i na razgovor kod Premijera 
Vlade RH da se pokuša objasniti problematiku Gorskog kotara. 
 



Ad 5. 
          Pojašnjenje ukidanja Programa „Dnevni boravak i pomoć u kući starijim osobama“ dao je 
načelnik Dragutin Crnković. Program je bio dobar, pružao je usluge za preko 170 ljudi 
(uključujući Općinu Skrad), ali zbog zakonskih izmjena općina više nije nositelj programa, to 
mogu biti udruge, obrti i slično. Rješenja za ljude s primanjima do 1.500,00 odnosno 2.000,00 
kuna donosi Centar za socijalnu skrb, dokumenti za 40 osoba  proslijeđeni su u Centar u Delnice, 
21 korisnik ne ispunjava uvjete, 19 ima uvjete,  od čega bi se za 13 korisnika podmirivalo 50% 
troškova usluga, a za 6 osoba 100%. Iz navedenog vidljivo je da bi to značilo potrebu za jednom 
geronto domaćicom. Svi ostali korisnici morali bi u potpunosti plaćati uslugu pomoći u kući. 
Općina je potpisala ugovor sa Gradom Vrbovskim odnosno njihovim Komunalnim poduzećem s 
kojim bi se taj program u buduće trebao realizirati, ali potrebno je potpuno novo ustrojstvo 
programa. 
U raspravi su sudjelovali vijećnici Vilim Klobučar i Milorad Kuzmanović. Prvi je pitao da li je 
poduzeto sve da se taj program nastavi, te da li su geronto domaćice trebale proći neke edukacije, 
a vijećnik Kuzmanović pitao je da li su ljudi zainteresirani za plaćanje tih usluga. 
Načelnik je odgovorio da je poduzeto sve, geronto domaćice prošle su edukaciju u Sloveniji, tek 
po ukidanju programa Ministarstvo je dalo cijene usluga, postoji jedan broj ljudi koji su spremni 
plaćati usluge, ali potreban je i veći angažman djece oko roditelja. I dalje će se iznalaziti načini 
da se taj program makar i u smanjenom obliku nastavi jer za njim postoji realna potreba. 
 
Ad 6. 
          Objavljen je Javni poziv za podnošenje prijedloga za dodjelu Općinskih priznanja, 
prijedloge mogu uputiti članovi vijeća, udruge, ali i fizičke i pravne osobe sa područja Općine 
Brod Moravice. Također vijećnici su dobili i prijedlog Programa obilježavanja Dana općine Brod 
Moravice 2014. godine, program će se još dopunjavati. Vijećnik Vilim Klobučar zamolio je da se 
u Program uvrsti već tradicionalni ženski boćarski turnir koji bi se održao 23.8.2014. godine. 
                 
Ad 7. 
          Poduzeće „Komunalac-vodoopskrba i odvodnja“ d.o.o. dostavio je prijedlog novog načina 
obračuna naknade za korištenje voda od 01.01.2015. godine. Pojašnjenje je dao načelnik 
Dragutin Crnković, napomenuvši da će se temeljem zakonskih odredbi sva poduzeća koja se bave 
vodoopskrbom i odvodnjom biti objedinjena u jedno poduzeće na nivou cijele županije, izrazi je 
bojazan da će to ubuduće značiti veću cijenu vode. 
 
 

ZAPOČELO U 19,00 SATI, ZAVRŠILO U 20,00 SATI. 
 
 
 
 
       Zabilježila:                          Ovjerovitelji zapisnika:                       Predsjednik:    
 
___________________      __________________________    ________________________              
/Snježana Jurković/                            /Ivan Crnković /                            /Branimir Svetličić/ 
          
                                           __________________________ 
                                                        / Milorad Kuzmanović/         


